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Kjære leser
Før du for alvor går i gang med å lese om Figgjo Idrettslags 50 årige historie, vil jeg få lov til å
komme med noen betraktninger om arbeidet med å få skriften ferdig og det endelige resultat.
Dette er ingen årbok, men et streif gjennom de 50 år som er gått siden starten. Jeg hadde planlagt å
gjengi aktiviteten i så klare ord og tall som mulig. Resultatet ville jeg så forsøke å presentere i en
uhøytidelig tone. Begge disse forsett måtte til en viss grad justeres. Jeg måtte av plasshensyn kutte
ned på de faktiske opplysninger og jeg fant ut at det var å gå vel langt å lage underholdning av både
fordums og nyere tids anstrengelser. Derfor havnet jeg på "den gyldne middelvei" eller rettere, et
forsøk på det.
Når det begynte å nærme seg utgivelse fikk jeg svært så dårlig tid, og dette førte til at jeg måtte ha
hjelp. Jeg fikk hjelp og det den beste jeg kunne håpe på, nemlig Bjarne Berntsen. Han har skrevet
om fotballen etter krigen og om håndballen. Uten Bjarnes hjelp ville det ha sett heller grått ut.
Hjertelig takk for all hjelp Bjarne.
Det har vært vanskelig å skaffe opplysninger om lagets aktivitet før 2. Verdenskrig og det vil nok
være en skuffelse for mange. Det som eventuelt er skrevet ned har forsvunnet, men god hjelp har
jeg fått av det som enda finnes. God hjelp har jeg også fått av Malena Grødem og Karl Olsen som
begge har godt minne, takk for all hjelp begge to.
Fra tiden etter 2. Verdenskrig har kildene vært rikere og dette har forhåpentlig ført til en god
dekning. Også fra dette tidsrommet var der endel uklare ting og disse er forklart meg av bl.a. Skjalg
Haaland, Marta og Reidar Mæland, Sven K. Håland og Kjell Ch. Tjessem. Takk for all mulig hjelp.
Om det som ikke er tatt med, nemlig friidretten i laget, vil jeg si at den har vært så beskjeden at jeg
ikke fant det galt å la den utebli.
Om innholdet generelt vil jeg si at det ikke har vært min mening å omtale noen personer eller saker
på en måte som virker støtende og jeg håper at jeg har lykkes i det.
Om kvaliteten av dette verk vil jeg ikke si noe, bare uttrykke håp om at lagets aktivitet er skildret
kort og greit. Jeg vil takke Terje Svela og Tor M. Hetland for god fotografisk bistand. En takk også
til Unni Gjesdal og Sissel Tjetland for god hjelp i en hektisk innspurt. Ellers så vil jeg takke alle
som har vært meg behjelpelig enten det gjaldt opplysninger eller bilder. Til slutt vil jeg uttrykke
håp om at Figgjo Idrettslag er fornøyd med mitt arbeid og jeg vil takke for tilliten. Lykke til med
dagen. Måtte det som står på disse sider være en inspirasjon i de neste 50 år.

Ingvar Håland
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Formannen har ordet
Figgjo Idrettslag har i jubileumsåret ca. 400 medlemmer passive medregnet. Disse medlemmene er
fordelt på 4 grupper. Fotball, Turn, Håndball og Ski, Orientering og Friidrett. Aktiviteten er meget
god når det gjelder Fotball, Håndball og Turn. Mindre aktivitet må en vel si det er i Ski, Orientering
og Friidrettsgruppen. En av grunnene til det er vel et for lite befolkningsgrunnlag i Figgjoområdet,
men det kan rette på seg. Jeg tenker da på den fremtidige utbygging av DFU-feltet.
Når det gjelder fotball har vi i år hatt 9 lag med i serien. Det er Knotter, Lilleputter, Smågutter,
Gutter, Juniorer, Ungdomslag, B-lag, A-lag og Old boyslag. Mange av spillerne kommer fra
Austråttområdet. Fotballgruppa er den største i laget.
Håndballgruppa stiller med 4 lag i serien. Piker 11, 13 og 15 år pluss damelag. Det er også spillere
fra Ålgård med.
Turngruppa har 7 parti i aktivitet, det er jenter 3-6 år, 3 jentelag i skolealder, dameparti,
mosjonsparti og jazzparti.
Ski, Orientering og Friidrettsgruppa driver med langrenn og med orienteringsløp og prøver til
idrettsmerket.
Den største saken i jubileumsåret er forberedelsen med å sette igang bygging av kombinert
idrettshall og samfunnshus. En komite med Sven K. Håland som formann har stått for det
forberedende arbeid angående denne sak og dei har utført et utmerket arbeid. En regner med å
starte bygging i 1978. Hallen vil bety en stor stimulans for idrettsarbeidet på Figgjo.
Laget har et budsjett på ca. 100 000 kroner og ca. 40 000 av disse får vi fra kommunen. 60 000
kroner skaffet vi oss selv i form av medlemskontingent og andre innbringende tiltak. Hovedstyret i
jubileumsåret er følgende:

Ingvald Berntsen. Formann
Kjell Bakken, Nestformann
Brynjulf Eik, Kasserer
Ingrid M. Lindeland, Sekretær
Kjell Ch. Tjessem, Formann Fotball
Ingrid Håland, Formann Turn
Randi Thorsvik, Formann Håndball
Skjalg Haaland, Formann Ski, Orientering og Friidrett.

Ingvald Berntsen
formann Figgjo Idrettslag.
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Hilsen fra Norges Fotballforbund
Norges Fotballforbund består i dag av nærmere 1.600 klubber, og medlemstallet nærmer seg en
halv million. I 1927, Figgjo Idrettslags stiftelsesår, hadde forbundet 376 klubber og 27.000
medlemmer. I løpet av disse femti årene har fotballen vokst frem til å bli vår største idrett, og
Figgjo Idrettslag har vært med på denne utviklingen.

Figgjo Idrettslag er på mange måter en typisk representant for de klubber som danner ryggraden i
vår idrett: Klubber som sjelden får de store overskrifter i avisene, men som legger ned et stort og
fortjenestefullt arbeid i sitt lokalmiljø.

Vi har med glede registrert at klubben i sitt jubileumsår har spilt seg opp i 4. divisjon, etter å ha
ligget i "vannskorpa" i flere år. Et annet hyggelig jubileumstegn er det at en av klubbens tidligere
medlemmer nettopp i år har fått plass på et av våre representasjonslag, noe vi tar som et tegn på at
det arbeides godt med fotballen i klubben.

Vi slutter oss til gratulantenes rekker i anledning jubileet og ønsker Figgjo Idrettslag mange rike
arbeidsår i tiden fremover.

GRATULERER!

Einar Jørum (s.)
President

Hilsen fra Rogaland Idrettskrets
Når et idrettslag er kommet så langt at det runder de 50 år da beviser dette at laget er levedyktig og
samtidig er en viktig faktor i det samfunn det har sine røtter.

Figgjo Idrettslag har i idrettslivet i Rogaland vært en aktiv støttespiller. Laget har gjennom årene
hatt gode tillitsmenn og disse har vært aktive så vel i idrettskretsen som i de særkretser laget har
tilhørt. Vi tror ikke vi gjør noen noe urett når vi i denne forbindelse nevner et navn som Kolbein
Haaland.

Fotballen har vært lagets viktigste gren opp gjennom årene, men vi skal heller ikke glemme grener
som turn, orientering, ski, skøyter, håndball m.v.

Rogaland Idrettskrets vil gratulere hjerteligst med jubileet og ønske lykke til med selve
jubileumsdagen og arbeidet fremover, hvor det viktigste må være å få flest mulig med i klubbens
aktiviteter til gavn for hver enkelt og samfundet.

I tilknytning til dette ønsker vi laget særlig lykke til med prosjektet "Idrettshallen".

Vi vil igjen gratulere.

Rogaland Idrettskrets
Odd Fladen

Formann



100 m. Laup
Kl. I Karl Olsen 13.5

Bjørn Mæland 13.8
Kl. II Odmund Svihus 15.0

Torleiv Håland 15.0
Lengdelaup

Kl.I Karl Olsen 5.44 m
Ståle Håland 5.00 m

Kl. II Odmund Svihus 4,37 m
Torleiv Håland 4.34 m
Høgdehopp

Kl. I Toralv Håland 1.45 m
Karl Olsen 1.45 m

Kl. II Odmund Svihus 1.30 m
Torleiv Håland 1.30 m
Tristeghopp

Kl. I Karl Olsen 10.91 m
Kjetil Håland 10.60 m

Kl. II Odmund Svihus 9.54 m
Gunvald Grødem 9.33 m
Kulestøyt
Karl Olsen 8.52 rn
Kolbein Håland 7.77 m
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Starten
Det første tiltaket i idrettslig lei på Figgjo var "Figgen
Turnforening" som ble stiftet rundt år 1900 med Ole
Værsland fra Ålgård som første instruktør. "Frihall" ble
benyttet til turnøvelsene og foreningen skaffet seg
ribbevegg, ringer, klatretau, hest, trampoline, matte,
svingstang, kasse og skranke. Det var særlig om
vinterkveldene at ungdommen samlet seg til denne
idrettsgrenen. Det ble en nokså ustadig drift av det da det
var vanskelig å skaffe instruktør. Det var trolig så tidlig som
1912-14 at fotballen begynte å rulle på stedet. Konfir-
manter og skolebarn kjøpte fotball og bare de som hadde
betalt i  ballen fikk være med å spille. Den første
fotballplassen som ble benyttet var "fiolane" en lyngmarks-
flate oppunder Krossfjellet. Lyngtorva var seig men det
varte ikke lenge før det ble svarte molda av det. Fritt for
stein var nok heller ikke banen, men den dugde til flere
kamper mot Ålgård, som regel uten dommer. Om høsten
ble det til at guttene fikk lov å spille på kjelver som skulle
pløyes opp. Konkurranseidrett var det lite av og den
begrenset seg til noen få stevner utenom 17. mai som var
den dagen da krefter skulle måles. De følgende friidrett-
resultater kan vi ikke tidfeste med hundre prosent
nøyaktighet men vi går ut fra at de er fra 17. mai 1924.

Lagets 2 æresmedlemmer hedres,
Marta og Kolbein Håland.

kamp. Denne ble spilt på Ålgård og Figgenskarene ble så og
si nedsablet. De reiste slukøret hjem med tap 12-0. Vel, alt
har sin begynnelse. Lagets første styre var:

Karl Olsen, Formann
Ola Frøyland, Nestformann
Bjørn Mæland, Kasserer
Olav Olsen, Styremedlem

Laget hadde i Mars 1928 et medlemstall på 21. Dette var
foruten de som er nevnt: Rasmus Håland, Kåre Håland,
Borge Haraland, Peder Olsen, Magnus Grødem, Osmund
Svihus, Herman Tjessem, Torleiv Håland, O.M. Olsen, Eilert
Grødem, Helmik Pedersen, Olav Salte, Thomas Kvitting,
Peder Håland jr., Kolbein Håland, Ståle Håland og Alf
Håland. Denne medlemsstokken skulle holde seg nokså
konstant inntil laget ble utvidet til også å omfatte
turngruppen på stedet.
Og nettop turngruppen var meget aktiv. De reiste hyppig på
turnstevner i distriktet. Til styre for "Figgens Fotball-
klubb" for 1928 ble valgt:

Olav Olsen, Formann
Olav Salte, Nestformann
Torleiv Håland, Styremedlem
Bjørn Mæland, Kasserer

I byene var fotballen allerede etablert da det - ble  høst  i
1927. Av klubber på "landsbygdå" var Klepp først ute så
kom Ålgård, Bryne, Brusand og så: "Figgens Fotballklubb
blev stiftet i August 1927. Der blev Mæland leiet Fedo for
27-sesongen og 1928 mot å betale Kr. 200. i leie som skulle
betales innen våren 1928. Medlemskontigenten blev satt til
kr. 5 for å kunde betale første avdrag og kjøpe fotball og
material til målstenger m.m." Og at det ble startet fotballag
skal vistnok skyldes følgende hendelse: Etter at noen karer
fra Figgen kom fra Stavanger fra fotballkamp møtte de
noen fra Ålgård. Etter en del store ord fra Figgenskarene
om at de skulle slå Ålgård som ingenting ble det avtalt
Man bestemte seg i 1928 for at de som hadde betalt 5
kroner i kontingent under starten nå skulle betale kr. 1 og

de nye som kom til skulle betale kr. 2,50. Men det var ikke
bare kontingenten som sørget for penger i kassen. Fra
kassaboka sakser vi noen poster:

,Inntekter:
Sept. 27 Ved dans og skytning 58,00

Inn på dansefest 97,00
Utgifter:
Fotball 21,00
Rem til fotball 1,20
Bløre 2,20
Nok en bløre 1,95
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Bildet viser Turnforeningen i 1924.
Foran fra venstre: Ola Frøyland, Karl Olsen, Kolbein
Håland, Eilert Grødem, Bjørn ~land, Alf Håland. Rekke 2
fra venstre: Alfred Kalsås, Ståle Hdland. Bak fra venstre:
Sigfrid Håland, Petrine Einseth, Bertea Tjessem Berntsen,
Sussa Mæland, Randi Svihus, Ingrid Tiessem Mæland, Vida
Håland, Haldis Figved

Samlede inntekter det første regnskapsåret var på kr.
277,25 og utgiftene var på kr. 214,65. Overskudd kr. 62,60.
Regnskapet for 1928 skulle derimot ikke være så godt:
Inntekter: Utgifter:

Kr. 225,60 Kr. 227,40
Underskudd: Kr. 1,80

Til styret for 1929 ble valgt:
Gunvald Grødem, Formann
Peder Olsen, Nestformann
Bjøen Mæland, Kasserer
Helmik Pedersen, Styremedlem

Fra møtereferatet sakser vi: "Aarskontingenten blev satt til
kr. 3 for vaksne og kr. 1 for gutter under 15 år. Der blev
leiet Fedo av Mæland på samme vilkår som 1928 mot å
betale kr. 200 i leie men på betingelse av at få utvide banen
så den blev bredere. Medlemstallet for 1929 var 22 pluss en
som ikke hadde betalt." Også i 1929 skulle dansekveldene
gi et pent tilskudd i kassen. Vi finner at det ble avviklet 5
dansekvelder dette året.

Til styret for 1930 valgte laget:
Peder Olsen, Formann
Gunvald Grødem, Nestformann

Olav Olsen, Materialforvalter
Torleiv Håland, Sekretær/Kasserer

Dette året justerer man kontingenten til kr. 2,- for voksen,
kr. 1,— for passive og kr. 1,— for gutter. "Fedo vart leid av
Mæland for 175,— kr. i tida frå fyrste jan. 1930 til fyrste
jan. 1931" Denne Fedo var og er et jordstykke som ligger
bak bensinstasjonen på Figgjo. Av utgifter 1930 nevner vi:

Et par knebeskyttere Kr. 5,—
Et par hansker Kr. 8,-
2 dommerfløyter Kr. 1,—

Inntektene var også dette året høyere enn utgiftene slik at
man satt igjen med et overskudd på kr. 88,37 ved årets slutt
og et nytt styre skulle overta. Dette var:

Carsten Idland, Formann
Tor Ravndal, Nestformann
Gunvald Grødem, Materialforvalter
Karl Olsen, Styremedlem
Torleiv Håland, Sekretær/Kasserer

Dette årsmøtet sette kontingenten opp en krone for voksne
men lar  den el lers  s tå  uendret .  Det  dabbe r  av med

arrangementer dette året, men det går allikevel meget bra.
Blant annet så får laget et tilskudd på kr. 100 fra D.F.U.
Forøvrig så legger vi merke til at man kaller seg for
"Fotbal lavdel ingen" det te  året  og de t  betyr  at  en
navneforandring blir diskutert. Og dette resulterer i:
"Sundag 7. februar 1932 var det årsmøte i Figgjo Turn og
Idrettslag på Frihall." Dette møtet valgte;

Carsten Idland, Formann
Karl Olsen, Varamann
Tor Ravndal
Peder Olsen
Torleiv Håland, Sekretær/Kasserer

I 1932 registrerer vi ikke mer enn 2 dansekvelder, så den
største inntektspost for laget blir medlemskontingenten.
Den største utgiftsposten for laget var dette året som så
mange andre, reisene. Ca. 70 % av lagets utgifter gikk til
reiser. Bl. andre turer dette året så var laget i Kopervik og
denne turen kostet hele 198 kroner og 20 øre. Forøvrig så
nevner vi at det regnskap som ble lagt frem for årsmøtet 21.
oktober 32 er det første reviderte i lagets historie. Iallefall
det første som er signert. Og de som reviderte var Kronhard
Hetland og Monrad Faaren. Til styre for 1933 ble valgt:

Carsten Idland, Formann
Olav M. Olsen, Kasserer/Sekretær
Olav Salte,
Karl Olsen
Ola Frøyland

Dette året slår godt ut i akt iviteter og inntektene på
kampene blir meget gode. Dansekveldene blir det færre av
så en annen inntakskilde søkes. En omsetning på kr. 825,—
gir et lite overskudd på kr. 42,—. Årsmøtet 3. november
1933 bestemmer å la kontingenten være som den er og
velger:

Carsten Idland, Formann
Torleiv Håland Kasserer/Sekretær
Olav Salte
Peder Olsen
Karl Olsen

Dette året (34) blir det med suksess a rrangert en
"marknad" som bestod i underholdning og utlodning av
forskjellig slag. Arrangementet gikk over flere dager og
innbrakte ikke mindre enn 303 kroner netto i kassen.
Dansetilstelningen tar seg opp igjen og vi registrerer ikke
mindre enn 8 slike dette året. Av utgifter dette året nevner
vi  a t  laget  ha r  kr.  2 ,60 i  te l efoner  og k r .  2 ,43 i
portoutgifter. I reiseutgifter har laget kr. 188,60 så dette og
baneleien var største utgiftspostene.
Årsmøtet 11/11 1934 velger styre for 35:

Bjørn Mæland, Formann
Svein Sviland
Tom Hetland
Peder Olsen
Torleiv Håland

Året byr ikke på noen spesielle aktiviteter så vi betegner
året som 'et vanlig et. Fra kassaboken sakser vi at det ble
holdt en pølsefest 20. mai som ga et overskudd på kr. 2,—.
En dansefest gir 95,— kroner i netto.
For 1936 velges disse til styret:

Carsten Idland, Formann
Karl Olsen, Kasserer/Sekretær
Tom Hetland
Håkon Skjæveland
Torleiv Håland

Dette året byr heller ikke på noen spesielle aktiviteter, men
vi vil nevne at der blir avholdt hele 14 dansefester som
innbringer hele 401 kroner. Når vi så legger til at samlede
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inntekter var på kr. 568,99 så ser vi hvor mye det betød å
danse. Med det hittil største overskudd i lagets 9-årige
historie, sa styret takk for seg og de som overtok til 37 var:

Gunvald Grødem, Formann
Torvald Salte, Kasserer
Borge Haraland, Sekretær
Peder Olsen
Håkon Skjæveland

Og dette året er aktiviteten i laget på topp. En reiseaktivitet
som aldri før utfolder seg. Arrangementer både idrettslig og
fest lig når store høyder. Laget fornyer u tstyret til
fotballspillerne og fiffer opp rundt banen.
Vi har gleden av å vise litt av regnskapet:

Inntekter:
10. Jan. Dansefest 86,00
2. Mai Innkoma (Randaberg) 45,55

14. Mai Inn mot Vidar 6,43

Utgifter:
10. Jan. Musikk/Hus/Skatt 25,32
12. Apr. Jern tråd 3,85
12. Apr. Skruer 5,05
12. Apr. Spiker 1,00
2. Mai 2 Blører 5,00
9. Mai Grand Kafe Egersund 9,35

30. Okt. Bløtkake Lagsfest 4,00
Selv om disse klipp ikke gir noe inntrykk av aktiviteten i
laget så gir de iallefall et innblikk i de tall som man opererte
med. Når vi så nevner at laget skaffet tilveie hele 1827
kroner og 36 øre dette året så skulle det fortelle en hel del
om den aktivitet som forekom.

Vi vet ikke når dette bildet er tatt,  men det viser
idrettslagets aller første aktive fotballspillere.
Foran fra venstre: Peder Olsen, Gunvald Grødem, Magnus
Grø dem Bak fra venstre: Thomas Kvitting, Helmik
Pedersen, Bård Austerå, Karl Olsen, Olav M. Olsen, Bjørn
Mæland, Ola Frøyland, Olav Olsen.

Det var som rimelig et fornøyd årsmøte som valgte styre for
1938.

Olav Salte, Formann
Karl Olsen, Kasserer/Sekretær
Magne Kronfeldt
Kronhard Hetland
Håkon Skjæveland

Aktivitetsmessig står ikke dette året tilbake for året før.
Man holder jevnlige egne arrangementer og reiser hyppig

Fra turnstevnet på Bryne 1929.
Fra venstre: Marta Håland, Anna Olsen, Malena Grødem, Sigfrid Håland, Beate Tjessem, Susanne Mæland.












































































